
 

 

Referat – generalforsamling 2022 

 

Mødedato 17. marts 2022 

Sted Axelborg  

Deltagere: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bjarne F. Larsen, DAKA Denmark 

Lars Brødsgaard, DAKA Denmark  

Peter Foged Larsen, HedeDanmark 

Simon Jacobsen, HedeDanmark 

Mogens Jensen, Miljøservice 

Henrik Henriksen, Ragn-Sells 

Morten Brøgger Kristensen, Solum 

Chitra S. Raju, Billund Vand og Energi 

Lærke Ærenlund, Fors A/S 

 

 

Sekretariat   

Julie Lykke Jacobsen, Genanvend Biomasse 

Mathias Struck Jürgensen, Genanvend Biomasse (Ref.) 

Rasmus Thygesen, Genanvend Biomasse (Ref.) 

 

Landbrug & Fødevarer 

Klaus Sørensen, L&F (Dirigent)  

 

 

 

 

Referat 

 

1. Formand for foreningen, Bjarne Larsen bød velkommen 

Formanden takkede for opbakningen til at gennemføre Generalforsamlingen. 

 

2. Valg af stemmetæller  

Rasmus Thygesen og Mathias Struck Jürgensen fra Genanvend Biomasse blev valgt som stemmetællere.  

 

• 3. Valg af dirigent 

• Klaus Sørensen, Landbrug & Fødevarer blev valgt til dirigent og takkede for valget. Dirigenten 

konstaterede, at Generalforsamlingen var lovligt indvarslet og beslutningsdygtig, samt at formalia var 

overholdt ifølge vedtægterne.  

• Dagsordenen blev godkendt. 

•  

• 4. Bestyrelsens beretning 

• Formand, Bjarne Foged Larsen, afgav bestyrelses beretning og redegjorde for det forgangne års 

aktiviteter. Formanden anbefaler de øvrige medlemmer at læse den skrevne beretning, for et mere 

fyldestgørende overblik. Bjarne Foged Larsen pointerede særligt: 



 

 

• At foreningen igangsætter en ny faggruppe med fokus på fosforrecirkulering som den 3. faste faggruppe.  

• Der er det seneste år og til nu kommet 6 nye medlemmer til og at bestyrelsen har fokus på kontinuerlig 

rekruttering. 

• Foreningens respons på problemstilling om lukningsperioder for udbringning af biogødning, viser hvor 

godt foreningen arbejder sammen i både sekretariatet og mellem medlemmerne, herunder godt 

samarbejde med Henrik Bang Jensen og Birgitte Kjær fra LF.  

• Foreningen blev en del af valgkampen ved sidste kommunalvalg specifikt på Djursland, og var i dialog 

med flere borgermesterkandidater om biogødning på danske marker. Sagen blev blandt andet diskuteret 

i en tv-debat på TV2-Øst.  

• Genanvend Biomasse har særligt fokus på mere synlighed og kommunikation med en aktiv LinkedIn profil 

og nyhedsbreve.  

Forsamlingen tilsluttede sig beretningen. 

Se den vedlagte beretning 

 

5. Fremlæggelse af årsrapporten for 2021 

Julie Lykke Jacobsen gennemgik årsrapporten for 2021, der viser et negativt resultat på -185.000 kr. 

Foreningen havde budgetteret med et underskud som led i den strategiske opnormering på sekretariatet. Det 

er dog ikke lykkes at rekruttere tilstrækkeligt med medlemmer ift. budgettet.  

 

Forsamlingen godkendte regnskabet. 

 

 

6. og 7. Aktivitetsplan og budget for 2022 og 2023 

Aktiviteter. 

Julie Lykke Jacobsen gennemgik bestyrelsens særlige fokus i 2022/2023, herunder:  

• Faggrupper – Ny viden, udvikling og bidrag til beslutning i GB-bestyrelsen.  

• Ny faggruppe – Fosforrecirkulering gruppe  

• Bæredygtighed – Deltager i LOOP  

• Kulstoflagring og klima  

• Synlighed – Kommunikation og holdninger  

• Igangsættelse af Advisory Board 

 

Der var et opfølgende spørgsmål til, hvem der skal sidde i Advisory Board? Det vil være forskellige typer der 

fylder i debatten, for eksempel universitetsfolk, organisationsfolk, NGO’er og også direkte opponenter til 

foreningen. Der var ligeledes et opfølgende spørgsmål til rekruttering. Hvilket er et fast punkt på bestyrelsens 

møder og med en løbende indsats af både sekretariat og bestyrelse mellem møderne.  

 

Hernæst gennemgik Julie Lykke Jacobsen aktivitetsplanen for 2021/22, med følgende pointer.  

• Love & regler 

• Kendskab og synlighed  

• Recirkulering – by til land 

• Dialog med vigtige aktører 



 

 

o Embedsværk, politikere, kommuner og andre aktører 

o Landbrug & Fødevarer 

o Økologer  

o Private ”Certificeringsordninger”  

• Faglighed 

o Faglige Netværk  

o Hvidbog - forskning 

o Markforsøg – CRUCIAL 

o Faglige aktiviteter 

 

Foreningen tilsluttede sig aktivitetsplanen 

 

Budgettal  

Julie Lykke Jacobsen gennemgik budgettet for 2022 og 2023. I budgettet angives et underskud på 88.700 kr. i 

2022 og et 0-resultat i 2023. Bestyrelsens ambition er at øge antallet og kvaliteten af GB-aktiviteterne særligt 

gennem faggrupperne, der skal bidrage til rekruttering af nye medlemmer til foreningen.  

Sekretariatsgodtgørelse på 650.000 kr./årligt skal genbekræftes medio 2022 og det er bestyrelsens ambition 

at der gennem rekrutteringen af nye medlemmer kan skabes økonomisk balance i foreningen fra 2023.  

 

Efter budgetgennemgangen, tog formanden orden. Formanden påpeger, at bestyrelsen ser det som en god 

og nødvendig investering, at fastholde den større sekretariatsaftale med L&F med flere ressourcer til 

foreningsdriften og de faglige arrangementer for også at kunne udbygge aktiviteterne og professionalisere 

faggrupperne.  

 

Forsamlingen godkendte budgetterne. 

 

8. Kontingent 2023 

Julie Lykke Jacobsen præsenterede bestyrelsens kontingentforslag for 2023. Taksterne er de samme som 

vedtaget på seneste generalforsamling for indeværende år.  

 

Der var et spørgsmål til, hvad der afgør, hvor en virksomhed bliver placeret i de forskellige kategorier. Det er 

både general størrelse målt på medarbejdere og omsætning, samt relevans i forhold til brancheforenings 

virke. Tilføjelse fra Morten Brøgger, at branchen kender hinanden godt, og er i stand til at vurdere hvor 

meget aktivitet virksomheden har i foreningen. Formanden nævner, at flere virksomheder ser kontingentet 

som en barriere for at deltage i foreningen, men at GB også fastholder dialogen med dem og ift. at kunne 

rekruttere disse på sigt.   

 

• Stor virksomhed – 50.000 kr. 

• Mellemstor virksomhed – 30.000 kr. 

• Lille virksomhed - 20.000 kr. 

• Startupvirksomhed (under 3 år, max 2 årsværk) 500 kr. de første 2 år 

• Kommune, rådgivningsselskab og lignende 10.000 kr. 

• Forsyningsvirksomhed 15.000 kr. 

• Privatperson, landmand, forsker, studerende og lignende 500 kr.  



 

 

• NGO, forening og lignende efter nærmere aftale 

 

Forsamlingen godkendte kontingentet. 

 

 

9. Valg til bestyrelsen 

Der blev gennemført skriftlig indstillingsrunde og efterfølgende ligeledes skriftlig afstemning blandt 

kandidaterne. Følgende opnåede valg til bestyrelsen:  

Bjarne F. Larsen, Daka 

Simon Jacobsen, HedeDanmark  

Lærke Ærenlund, Fors 

Mogens Jensen, Miljøservice 

Morten Brøgger, Solum 

Henrik Henriksen, Rang-Sells 

Chitra S. Raju, Billund Vand og Energi 

 

 

Valg af suppleanter 

Følgende opnåede valg som suppleanter til bestyrelsen: 

Ida Leisner, ARC. Ida har på forhånd accepteret at stille op.  

Per Haugsted Petersen, Rambøll. Per har på forhånd accepteret at stille op.  

 

10. Valg af Revisionsfirma  

Deloitte blev forslået som revisor. Forsamlingen tilsluttede sig forslaget.   

 

11. Indkomne forslag – der var ingen forslag.  

Ingen indkommende forslag.  

 

12. Eventuelt 
Peter Larsen takker bestyrelsen og formanden for deres gode arbejde, samt Julie Lykke Jacobsen for god 

sekretariatsbetjening. Ligeledes motiverer han bestyrelsen til at hjælpes ad med rekruttering, med fokus på 

at få økonomien til at hænge sammen. 

Afslutningen 

Dirigenten takkede for generalforsamlingen og nedlagde sit hverv. 

 

 

22. marts 2022 

/JUJ 

 

 


